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Protokół Nr LXI/23

z LXI Sesji Rady Miasta Sejny
z dnia 27 grudnia 2023 r.

Obrady sesji rozpoczęły się w dniu 27 grudnia 2023 r. o godz. 1200

Obrady sesji zakończyły się w dniu 27 grudnia 2023 r. o godz. 1353

Obrady odbyły się w sali widowiskowej Ośrodka Kultury w Sejnach ul. 1 Maja 17.

W obradach wzięło udział 13 radnych, zgodnie z załączoną listą obecności:

1. Radna Jolanta Beata Bagińska,
2. Radna Paulina Błuszko – Nasewicz,
3. Radny Stanisław Bulwin,
4. Radny Paweł Dzienisiewicz,
5. Radna Małgorzata Klucznik,
6. Radna Anna Krutul,
7. Radny Marian Auron,
8. Radny Piotr Maksimowicz,
9. Radny Józef Masianis,
10. Radny Bogusław Sojko,
11. Radna Jolanta Piktel-Dabulis,
12. Radny Arkadiusz Marek Sulżyński,
13. Radny Marek Zubrzyński.

Radni nieobecni:
1. Radny Tomasz Korzeniecki,
2. Radny Janusz Zabłocki.

Ponadto w obradach udział wzięli:

1. Pan Arkadiusz Adam Nowalski       - Burmistrz Miasta,
2. Pan Antoni Baudzis       - Wicestarosta Sejneński,
3. Pan Adam Jankowski       - z/ca Komendanta KPP,

Pani Bożena Renata Miszkiel       - Skarbnik Miasta,
Pani Dominika Sidor       - Kierownik RPG,
Pan Marek Sznejder       - Sekretarz Miasta,
Pan Mariusz Jagłowski       - Prezes PGK Sp. z o.o.,
Pani Ilona Anna Okoń       - Kierownik MOPS,
Pan Hubert Falkowski       - mieszkaniec miasta,
Pan Łukasz Tyczkowski       - media

1



2

Do pkt. 1.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – otworzyła obrady LXI
Sesji Rady Miasta Sejny wypowiadając następujące słowa:

„Otwieram LXI Sesję Rady Miasta Sejny”.

Przywitała Radnych oraz zaproszonych gości, stwierdziła prawomocność obrad.

Do pkt 2.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu obrad, którym jest przyjęcie porządku obrad. Poinformowała, że wpłynął
wniosek o rozszerzenie porządku obrad Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na
czynności Burmistrza Miasta Sejny.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie (13 głosów za) przyjęła punkt do
porządku obrad LXI Sesji Rady Miasta Sejny (wyniki głosowań w załączeniu).

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – ustala się jako punkt
16. Porządku obrad. 

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  poddała  pod
głosowanie porządek posiedzenia.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie (13 głosów za) przyjęła porządek
obrad LXI Sesji Rady Miasta Sejny (wyniki głosowań w załączeniu).

Porządek obrad LXI Sesji Rady Miasta Sejny:

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad z LIX Sesji Rady Miasta Sejny z dnia 28 listopada 2023 r. 
4. Wystąpienie zaproszonych gości:
5. Sprawozdanie z prac Burmistrza Miasta od ostatniej sesji

- informacja o wydanych decyzjach i zarządzeniach w okresie międzysesyjnym.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7.       Wolne wnioski i oświadczenia.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Sejny na 2023 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sejny
na lata 2024 – 2039.

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
b) głosowanie nad projektem uchwały.

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Sejny na 2024 rok.
a) przedstawienie projektu budżetu wraz z objaśnieniami,
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b) przedstawienie opinii Komisji Planu, Budżetu i Finansów,
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
d) dyskusja nad projektem uchwały,
e) głosowanie nad projektem uchwały.

11. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczania zapłaty podatków i innych opłat stanowiących
dochody budżetu Miasta Sejny innym instrumentem płatniczym. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie planów pracy na 2024 rok.
13. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Sejny na 2024
rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego Miasta Sejny „Posiłek w
szkole i w domu” na lata 2024-2028.
15. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do
korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole
i w domu” na lata 2024-2028.
16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Burmistrza Miasta Sejny.
17. Zakończenie obrad.

Do pkt 3.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu obrad, którym jest przyjęcie protokołu z obrad z LIX Sesji Rady Miasta
Sejny z dnia 28 listopada 2023 r.

Głosowało 13 radnych.

Za: 13 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła protokół z obrad z LIX Sesji
Rady Miasta Sejny z dnia 28 listopada 2023 r.

Do pkt 4.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu obrad, którym jest wystąpienie zaproszonych gości.

Pan Antoni Baudzis – Wicestarosta Sejneński – w imieniu własnym i Starosty Sejneńskiego
dziękuje  za  miniony  rok  za  współpracę  z  powiatem.  I  życzy  wszystkiego  najlepszego  w
Nowym Roku. 
Przewodnicząca  Rady Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przyłącza  się  do  życzeń.
Wszystkiego Najlepszego w Nowym Roku. 

3



4

Do pkt 5.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu obrad, którym jest sprawozdanie z prac Burmistrza Miasta od ostatniej sesji
- informacja o wydanych decyzjach i zarządzeniach w okresie międzysesyjnym.

Pan Arkadiusz  Adam Nowalski– Burmistrz  Miasta – przedstawiła  informacje o wydanych
decyzjach  i  zarządzeniach  w  okresie  międzysesyjnym.  Kalendarz  jest  dostępny.
Poinformował, że 1.12.2023 r. miało miejsce Walne Zgromadzenie MT Pharma – zwiększona
została liczba do 4 członków Rady Nadzorczej i z ramienia Urzędu Miasta został delegowany
Pan Paweł Poncyliusz. 7.12.2023 r. mieliśmy przyjemność po raz drugi otrzymać w Rankingu
Województwa Podlaskiego III miejsce wśród wszystkich gmin województwa.

Do pkt 6.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu obrad, którym są interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Piotr Maksimowicz – odczytał zapytanie mieszkańca miasta.
Przewodnicząca  Rady Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przypomina by te

interpelacje złożyć na piśmie.
Pan Arkadiusz Adam Nowalski– Burmistrz Miasta – odniósł się do zapytania Pana

Radnego. Merytorycznie nie odnieśliśmy się do faktów, Pan Radny był jedną z osób, która z
tego ekranu odwraca uwagę obywateli od próby gwałtu na miejskim majątku. W interesie
mieszkańców miasta Sejny leży, żeby osoby, które próbują wykorzystać miasto do swoich
celów  osobistych  finansowych  jednak  nie  tykały  sąsiednich  samorządów.  Pan  Prezydent
Suwałk rządzi w Suwałkach i myślę, że by tak samo zareagował jak by ktoś rysował plany
swego centrum na miejskim gruncie bez zamiaru kupna tego grunty od miasta. Nadal jestem
poruszony  faktem,  że  miejscy  Radni  wystąpili  przeciwko  własnemu  miastu  siejąc
dezinformacje  i  popierając  cos  co  z  gruntu  nie  miało  żadnego  powodzenia,  szans  na
powodzenie a nie dlatego, że jest cos blokowane. Pełnomocnicy są tak nieudolni składali po 5
wniosków na tą samą działkę dlatego nie mamy studium zagospodarowania przestrzennego,
nie zmieściliśmy się w czasie i wszyscy ponieśliśmy szkodę.     

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – nikt z Radnych nie siał
dezinformacji, były pytania i dociekanie. 

Do pkt 7.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu  obrad,  którym są  wolne  wnioski  i  oświadczenia.  Poinformowała,  że  na
dzisiejsze obrady został zaproszony Pan Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w
Sejnach. Na poprzedniej Sesji było szereg pytań dotyczących podłączenia gminy Krasnopol
do oczyszczalni ścieków. Proszę przedstawić po krótce merytorycznie jak to ma wyglądać
technicznie. 
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Pan Mariusz Jagłowski - Prezes PGK Sp. z o.o. – kwestia podłączenia kanalizacji,
szeroko była też omawiana w mediach.  Dla nas  jest  to  potrzebny wyczekiwany ruch.  Po
skanalizowaniu  rozszerzamy  swoją  działalność  z  korzyścią  dla  mieszkańców.  Obiekt  był
zaprojektowany na dużo większe przerobu ścieków. Jest to dodatkowe źródło przychodu dla
przedsiębiorstwa. 

Radny Paweł Dzienisiewicz – w Stabieńszczyźnie widać, że idą 2 rury czy to jest też
odprowadzenie wody. Skąd woda będzie brana ?

Pan  Mariusz  Jagłowski -  Prezes  PGK  Sp.  z  o.o.  –  spięcie  wodociągów  nie  jest
przewidziane. Podwójne rury może dlatego, że są zlewnie. 

Radny Bogusław Sojko – czy w związku z podłączeniem Krasnopola do naszej siedzi
będzie zwiększona liczba etatów?

Pan Mariusz Jagłowski - Prezes PGK Sp. z o.o. – na dzień dzisiejszy nie przewiduje. 
Radny Stanisław Bulwin – ile metrów będzie robiło miasto kanalizacji była mowa o

300 metrach kanalizacji. 
Pan Arkadiusz Adam Nowalski– Burmistrz Miasta – Radny na pewno pamięta, że na

poprzedniej Sesji Pani Kierownik mówiła gdzie są dokumenty. Pani kierownik przejęzyczyła
się mówiąc ile jest metrów. 

Pan  Mariusz  Jagłowski -  Prezes  PGK  Sp.  z  o.o.  –  nie  jest  znana  ilość  metrów.
Dokumentacja jest na BIP. 

Pani  Dominika  Sidor –  Kierownik  RPG  –  błąd  był  po  mojej  stronie,  tak  jak
mówiliśmy  wszystko  jest  dostępne  w  dokumentacji  projektowej.  Na  poprzedniej  sesji
pokazywałam na geooportalu konkretny przebieg. Odcinek ten to jest ok 600 metrów i taki
był  w dokumentacji  przetargowej.  Został  rozstrzygnięty  przetarg  na  kwotę  244.502,81  zł
brutto. Dzisiaj ogłaszamy wyłonienie. Na początku stycznia będzie można podpisać umowę. 

Radny Stanisław Bulwin – jak to jest firma?
Pani  Dominika  Sidor –  Kierownik  RPG  –  „Palwod”  z  Gołdapi.  Dla  porównania

najwyższa oferta była na 438 tysięcy złotych. 
Radny Marek Zubrzyński – jaki jest planowany zakres pracy przy modernizacji stacji

uzdatniania wody?
Pan Mariusz Jagłowski - Prezes PGK Sp. z o.o. – zakres będzie 100%. Technologia

będzie wymieniona w 100%. Zostaną wyremontowane budynki. 
Radny Paweł Dzienisiewicz – ile mamy studni?
Pan Mariusz Jagłowski - Prezes PGK Sp. z o.o. – mamy 3 studnie, one wszystkie

pracują naprzemiennie. Jest zaprojektowana 4 studnia z pozwoleniem na budowę. Ta ilość
ujęć jeśli  chodzi  o  zapotrzebowanie jest  z  zapasem. Ta nowa studnia będzie w okolicach
biedronki. Jest pełen projekt sporządzony przez hydrologa. Ta woda będzie pochodziła z tych
samych pokładów. 

Radny Bogusław Sojko – na ul. Strażackiej był najgorszy stan wodociągów, czy są
jeszcze takie punkty w mieście?

Pan Mariusz  Jagłowski -  Prezes  PGK Sp.  z  o.o.  – niestety,  ale  tak.  Ul.  Strażacka
została  wymieniona,  ul.  11  Listopada została  wymieniona  i  też  na  ul.  Wileńskiej  zostały
wymienione rury. Przy prasach Spółdzielni Mieszkaniowej też częściowo wymieniliśmy. 

Pani Jolanta Beata Bagińska – Przewodnicząca Rady Miasta – było też poprzednio
pytanie odnośnie opłat czy to będzie miało jakieś przełożenie na mieszkańców. 
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Pan Mariusz Jagłowski - Prezes PGK Sp. z o.o. – w tej chwili nie wiemy, nie znamy
kosztów  powiązanych  z  obsługą.  Domniemać  należy  jeżeli  nie  będą  to  opłaty  tańsze  to
dynamika podwyżek będzie wyhamowana i zostaniemy na podobnym poziomie cen. 

W trakcie wyszedł Radny Marek Zubrzyński.

Radny  Stanisław  Bulwin –  czy  została  podpisana  umowa  na  budowę  na  terenach
inwestycyjnych. 

Pan  Arkadiusz  Adam  Nowalski–  Burmistrz  Miasta –  w  planie  jest  uzyskanie
pozwolenia na budowę. My włożyliśmy działkę o wartości ok 2 milionów, makroniwelacja tej
działki wacha się od 2,4 milionów do 3 milionów. Analizujemy różne aspekty. 

Wrócił Radny Marek Zubrzyński. 

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – zarządza 10 minut przerwy. 
Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – po przerwie wznawia obrady
LXI Sesji Rady Miasta Sejny przystępując do 8 punktu porządku obrad. 

Do pkt 8.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Sejny na 2023 rok.  

Pani Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta – omówiła i przedstawiła projekt uchwały
oraz złożoną autopoprawkę.

 Głosowało 13 radnych.
Za: 13 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmian
w budżecie  miasta  Sejny  na  2023 rok  wraz  z  autopoprawką  (opinie  komisji,  głosowanie
imienne w załączeniu).

Do pkt 9.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska - Przystępujemy do punktu,
którym podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta
Sejny na lata 2024 – 2039. Na poprzedniej komisji poświęconej budżetu na 2024 rok były 
odczytywane pytania mieszkańca i padła taka prośba by dzisiaj na sesji to odczytać. 
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a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  odczytała  opinię  RIO.II-00311-
143/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 8 grudnia
2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta
Sejny na lata 2024 – 2039. ( w załączeniu). 

Pani Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta – omówiła i przedstawiła uchwałę  w
sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta Sejny na lata 2024 – 2039.
Uwagi, które wystąpiły w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały uwzględnione w
projekcie uchwały.  

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – odczytała treść uzasadnienia
do opinii RIO.II-00311-143/2023. Odczytała treść pytań mieszkańca miasta złożonych na poprzednim
posiedzeniu Komisji Wspólnej Rady Miasta Sejny, gdzie był omawiany projekt uchwały budżetowej
na rok 2024r. ile wynosi dług Sejn w obligacjach. ( treść pisma mieszkańca w załączeniu).

Pani Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta – mieliśmy 3 serie obligacji. W tym roku spłaciliśmy
jedne. Zostały nam obligacje, które zaciągnęliśmy w 2020 roku pozostało 1.750.000,00 złotych i 2021
roku pozostało 4.595.000,00 złotych. 

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  kontynuuje  odczytywanie  pytań
mieszkańca. Ile wynosi dług w postaci kredytów bankowych i ile wynoszą zobowiązania w postaci
emisji obligacji.  
Pani  Bożena Renata Miszkiel –  Skarbnik Miasta  – mamy dwie serie  obligacji  i  dwie pożyczki  z
WFOŚiGW.  Z  pożyczki  z  2017  roku  pozostało  68.600,00  zł  i  pożyczki  z  2020  roku  pozostało
414.254,62 zł. Razem zadłużenie po spłatach w tym roku jest 6.827.854,62 spłacane jest z naszych
wpływów a nasze  wpływy to  podatki.  Czy my to  rolujemy ?  w tym roku nie  wzięliśmy żadnej
pożyczki. 
Pan Arkadiusz Adam Nowalski– Burmistrz Miasta – raz na jakiś czas dobrze zrobić wycieczkę do
rzeczywistości.  Ilu mamy mieszkańców, których należy przenieść z budynków, które nie spełniają
norm.  Czy  nie  powinniśmy  podjąć  budowy  mieszkań  przy  80%  dofinansowania  na  to  pytanie
powinniście  sami  odpowiedzieć.  Jesteśmy  obecnie  w  budynku  który  spełnia  normy.  W  szkole
zrobiliśmy wiele ale jest jeszcze do zrobienia. Możemy rozmawiać o długach, czy ten Pan bez nogi co
składa do was prośbę, proponowaliśmy mu DPS. Tak jak Pan Starosta mówił, ostatnie lata dla regionu
były dobre, na to złożyła się nie tylko koniunktura ale też ciężka praca. Powinniśmy poznać minimum
faktów by zajmować stanowiska. Sytuacja miasta, kiedy obejmowałem stanowisko Burmistrza była
tragiczna. Zaprojektowaliśmy kawał sieci ciepłowniczej, miasto bierze na siebie odpowiedzialność za
remonty  w placówkach.  Za każdym razem kiedy rozliczacie  z  długu sprawdźcie  na co  poszły te
pieniądze  i  na  jakie  dofinansowania.  Te  pytania  które  były  odczytywane  to  nie  wiadomo kto  to
przyniósł i złożył. Bardzo proszę o myślenie o przyszłości miasta i myślenie o faktach.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – podjęliśmy taką decyzje, że odczytamy
te pytania, bo to dotyczy naszego budżetu. Ile wyniosą odsetki i koszty emisji. Czy PGK ma kredyt i 
ule wynosi ?
Pani Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta – odsetki tych obligacji jest oparty o WIBOR6m i
marżę w 2020 r jest 1,19% a z 2022 r. od 0,80% do 1,10%. Jeżeli chodzi o pożyczki z WFOŚiGW to
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marża nie może przekroczyć o 2,5 % i jest oparta o WIBOR3m. pierwsza jest o 2 punkty procentowe a
druga ma 1,15 punktu procentowego. 
Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – czy PGK ma kredyt?
Pan  Arkadiusz  Adam  Nowalski–  Burmistrz  Miasta –  odebrałem  statuetkę  mamy  III  miejsce  w  
Województwie  wszystkich  gmin.    Na  tym  samym  wydarzeniu  była  prognoza  demograficzna.
Zdolność kredytowa miasta jest na 10 milionów. Jeżeli mamy kanalizację obsługiwaną przez naszą
oczyszczalnie to nie ma wątpliwości, że to podnosi wartość spółki komunalnej. Nie ma wątpliwości,
że  budowa  
własnej kotłownia buduję mieszkańcom rynek, konkurencyjne zasady gry a nie monopol. Wyobraźcie
sobie, że nic nie robimy a w 2026 roku będzie o 40% mniej mieszkańców wg GUS. Mamy zespół
który jest w stanie ciągnąć 5 dużych inwestycji i pozyskać dofinansowania. my odpowiadaliśmy za
naprawę relacji polsko – litewskiej, pamiętacie jaki był dług, spłaciliśmy to. Nie ma wątpliwości, że
zatrzymanie się w kwestii poprawy infrastruktury póki jeszcze możemy byłoby błędem.   

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  jaka  była  skuteczność  Sejn  w
pozyskiwaniu Środków w polskim ładzie.
Pan  Arkadiusz  Adam  Nowalski–  Burmistrz  Miasta –  na  początku  mieliśmy  do  przezwyciężenia
problem  natury  osobistej.  Dzięki  Panu  Kazimierzowi  Gwiazdowskiemu  i  Posłowi  Krzysztofowi
Jurgielowi  udało się tego uniknąć.  Sprawdźmy na wskaźnikach GUS.  Był taki  moment  kiedy nie
dopłacono w ocenie rolników do oleju napędowego i Państwo postanowiło podzielić miasto i gminę.
Proszę sprawdzić jak wyglądała pula środków. Z Polskiego Ładu dostosowaliśmy budynek Ośrodka
Kultury, modernizacja sieci ciepłowniczej, remonty szkoły. 

W  trakcie obrady opuściła Radna Anna Krutul. 

b) głosowanie nad projektem uchwały.

 Głosowało 12 radnych.
Za: 10 głosów.
Przeciwko: 2 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym większością głosów podjęła uchwałę w sprawie
powołania  zespołu  opiniującego  zgłoszonych  kandydatów  na  ławników.  (opinie  komisji,
głosowanie imienne w załączeniu).

Do pkt 10.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Sejny na 2024 rok.

a) przedstawienie projektu budżetu wraz z objaśnieniami,

Pani Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta – omówiła i przedstawiła uchwałę w sprawie
uchwalenia budżetu miasta Sejny na 2024 rok. Uwagi, które wystąpiły w opinii Regionalnej
Izby Obrachunkowej zostały uwzględnione w projekcie uchwały.  
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b) przedstawienie opinii Komisji Planu, Budżetu i Finansów,

Przewodniczący  Komisji  Planu  Budżetu  i  Finansów  –  Pan  Marek  Zubrzyński –  odczytał  opinie
komicji. (w załączeniu)

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – odczytała treść uzasadnienia do opinii
RIO.II-00310-143/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia
8 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta Sejny na 2024
rok oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu. ( w załączeniu)

d) dyskusja nad projektem uchwały,

Brak pytań do projektu uchwały. 

e) głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowało 12 radnych.
Za: 8 głosów.
Przeciwko: 1 głosów.
Wstrzymujący się: 3 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym większością głosów podjęła uchwałę w sprawie
uchwalenia  budżetu  miasta  Sejny  na  2024 rok.  (opinie  komisji,  głosowanie  imienne oraz
uchwała w załączeniu).

Do pkt 11.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska: Przystępujemy  do
punktu,  którym jest  podjęcie uchwały w sprawie dopuszczania zapłaty podatków i innych
opłat stanowiących dochody budżetu Miasta Sejny innym instrumentem płatniczym.

Pani Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta – omówiła i przedstawiła uchwałę w
sprawie dopuszczania zapłaty podatków i innych opłat stanowiących dochody budżetu Miasta
Sejny innym instrumentem płatniczym.

Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.
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Rada  Miasta  w  głosowaniu  imiennym  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  w  sprawie
dopuszczania zapłaty podatków i innych opłat stanowiących dochody budżetu Miasta Sejny
innym  instrumentem  płatniczym.  (opinie  komisji,  głosowanie  imienne  oraz  uchwała  w
załączeniu).

Do pkt 12.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie planów pracy na 2024 rok.
Omówiła i przedstawiła projekt uchwały.

Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie planów pracy
na 2024 rok. (opinie komisji, głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 13.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Sejny
na 2024 rok. Omówiła i przedstawiła projekt uchwały. 

Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie planu pracy
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Sejny na 2024 rok. (opinie komisji, głosowanie imienne oraz
uchwała w załączeniu).

Do pkt 14.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym  jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  osłonowego  Miasta  Sejny
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Pani  Ilona  Anna  Okoń–  Kierownik  MOPS  –  omówił  i  przedstawił  projekt  uchwały.
Poinformowała o kryterium dochodowym dla osoby samotnej 1552 zł oraz w rodzinie 1200
złotych na osobę.

Głosowało 12 radnych.
10
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Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta  w głosowaniu  imiennym jednogłośnie  podjęła  uchwałę  w sprawie  przyjęcia
programu osłonowego Miasta Sejny „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. (opinie
komisji, głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 15.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym  jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego
uprawniającego  do  korzystania  z  pomocy  społecznej  przez  osoby  objęte  rządowym
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.

Pani Ilona Anna Okoń– Kierownik MOPS – omówił i przedstawił projekt uchwały. Ponownie
przedstawiła kryterium dochodowe. 

Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie podwyższenia
kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania  z  pomocy społecznej  przez  osoby
objęte  rządowym  programem  „Posiłek  w  szkole  i  w  domu”  na  lata  2024-2028.  (opinie
komisji, głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 16.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Burmistrza Miasta
Sejny.

Pani Paulina Błuszko - Nasewicz– Przewodnicząca Komisji – omówił i przedstawił projekt
uchwały.
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta Sejn – komisja ma racje co do terminu.
Część  tej  korespondencji  nie  kwalifikuje  się.  Pan  Marian  nie  stosuje  przepisów  prawa
adekwatnie do stanu faktycznego. Dostaje odpowiedzi a mówi,  że nie ma ich.  Zapraszam
wszystkich  na  stronę  BIP w zeszłym roku to  było  ponad 90 pism,  jest  to  bardzo ciężka
lektura.  Przepraszam mieszkańców miasta,  którzy  na  mnie  głosowali,  że  uchybiłem tego
terminu.  
Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska -  czytając Pana odpowiedzi też
nie można się połapać. Radny ma prawo pytać, też wnioskowałam aby te pytania były krótkie
i na temat. 
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Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta Sejn – przypominam, że w Polsce była
zasada praworządności. Obywatele są równi. Przypomnijcie jak wyglądała praca w Komisji
Rewizyjnej. Zadawanie pytań i interpelacji jest ale już odpowiedzi nie ma w porządku obrad.
Pan Marian wielokrotnie powtarzał pytania na które dostawał odpowiedzi. 
Przewodnicząca Rady Miasta –  Pani Jolanta Beata Bagińska -   interpelacja są zadawane
pisemnie  i  są  odczytywane,  a  nie  zawsze  Pan  Burmistrz  Miasta  jest  obecny  na  sesji.  A
odpowiadać by należało w ciągu 14 dni tak jak mówią przepisy. 
Radny Marian Auron – zwraca się do Burmistrza Miasta – jest Pan ostatnią osobą, która ma
prawo oceniać moją edukację. Jakie Pan ma wykształcenie. Poinformował po jakim on jest
wykształceniu. 
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta Sejn – mi nie chodzi o kwalifikacje tylko
o praktykę i kompetycję. Proponuję przeanalizowanie własnych pism.
Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska -    to samo Pan Marian mógłby
Panu powiedzieć. Zamyka dyskusje, bo ona do niczego nie prowadzi. 

Głosowało 12 radnych.
Za: 8 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 3 głos.

Rada  Miasta  w  głosowaniu  imiennym  większością  głosów  podjęła  uchwałę  w  sprawie
rozpatrzenia  skargi  na  czynności  Burmistrza  Miasta  Sejny.  (opinie  komisji,  głosowanie
imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 17.

Po wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata
Bagińska -  zamknęła obrady LXI Sesji Rady Miasta Sejny wypowiadając następujące słowa:

„Zamykam obrady LXI Sesji Rady Miasta Sejny”.

Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie audio i wideo, znajdujące się
na załączonej płycie DVD.

Relacja z sesji dostępna jest pod linkiem:

https://www.youtube.com/watch?v=BI4Kh5vUzUU

Przewodnicząca Rady Miasta

/-/ Jolanta Beata Bagińska
Protokołowała:                                                                                                
/-/Karina Palewicz
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